
Zápisnica z XXXI. valného zhromaždenia Spišského dejepisného spolku zo 

dňa 22. apríla 2023 v Levoči 

 

 Dňa 22. apríla 2023 sa v Mestskom divadle v Levoči uskutočnilo XXXI. valné 

zhromaždenie (ďalej VZ) Spišského dejepisného spolku (ďalej SDS). Stretnutia sa zúčastnilo 

81 riadnych a  prispievajúcich členov SDS,  3 kolektívni  členovia a 4 hostia, ktorých v úvode 

privítal predseda spolku PhDr. František Žifčák.  

Valné zhromaždenie nebolo uznášania schopné, keďže sa ho nezúčastnila 

nadpolovičná väčšina členov, preto bola podľa stanov spolku potrebná hodinová čakacia 

doba, aby sa mohlo s VZ začať. V rámci nej odzneli tri odborné prednášky. Príspevok 

s názvom K 140. výročiu založenia Spišskej historickej spoločnosti predniesol PhDr. František 

Žifčák, druhú prednášku si pripravil PhDr. Marián Soják, PhD. na tému Levoča 

v archeologických svedectvách a Mgr. Monika Bizoňová, PhD. priblížila Jezuitský konvikt 

v Levoči v 17. a 18. storočí. 

Po hodine pokračovalo VZ voľbou volebnej a mandátovej komisie. Schválená bola v 

zložení: Ing. Vladimír Chovanec, Ing. Ružena Čarnogurská a PhDr. Bernadeta Kiczková. 

Uskutočnila sa tiež voľba návrhovej komisie, ktorej úlohou bolo vypracovať návrh uznesenia 

pléna valného zhromaždenia. Do komisie boli zvolení: Ing. Eduard Pavlik, PhDr. Ružena 

Kormošová a Peter Hlavatý. Prítomní si ďalej vypočuli správu o činnosti SDS za rok 2022, 

ktorú predniesla tajomníčka SDS PhDr. Slávka Sámelová a správu o hospodárení za rok 2022 

prednesenú PhDr. Soňou Pollákovou, pokladníčkou SDS. Pokladníčka zároveň poďakovala 

členom za príspevky 2 % z odvedenej dane, ktoré predstavujú pre spolok významnú položku  

príjmov. Správu revízorov hospodárenia prečítal Ing. Ján Čarnogurský. V závere správy 

revízorov hospodárenia bolo konštatované, že všetky výdavky – honoráre a prevádzkové 

náklady boli vynaložené v súlade so stanovami spolku. Doklady boli riadne zaúčtované v 

peňažnom denníku. Ten bol vzorne a prehľadne vedený podľa predpísaných rubrík a 

finančných predpisov. Preto revízori hospodárenia navrhli udeliť odstupujúcemu výboru 

absolutórium. Plénum VZ schválilo prednesené správy a udelilo výboru absolutórium.  

Po prestávke na občerstvenie predstavil plénu podpredseda spolku M. Soják  

jednotlivých kandidátov navrhnutých výborom SDS a členovia si volili funkcionárov, členov 

výboru a revíznej komisie na ďalšie trojročné obdobie.  

Predseda SDS predstavil potom členom najbližšie aktivity spolku v roku 2023. 

Informoval  o príprave konferencie Spišská meď v dobách novoveku, ktorá sa uskutoční 3. 

júna 2023 v Redute v Spišskej Novej Vsi, ako aj  o  príprave jesennej konferencie s názvom 

Historická slovenčina na Spiši. Taktiež informoval o jesennej exkurzii do povodia rieky 

Torysy, ktorej odborným garantom bude Mgr. Ján Endrödi a organizačne ju pripraví PhDr. 

Soňa Polláková. Predseda ďalej pripomenul plán činnosti na rok 2024, kedy sa majú 

uskutočniť dve konferencie: jarná konferencia Pandémie a epidémie na Spiši a jesenná 

konferencia Šľachta na Spiši – Máriássyovci. Exkurzia bude zameraná na návštevu kláštora v 

Jasove. Nasledoval návrh programu činnosti v roku 2025. V diskusii Mgr. Vladimír Olejník, 

PhD. tlmočil návrh PhDr. Zuzany Kollárovej, PhD. pripraviť konferenciu na tému Spišskí 

historici ako zakladatelia historiografie Spiša. Vystúpil aj doc. PhDr. Michal Slivka, CSc., 



ktorý predniesol niekoľko návrhov na témy možných konferencií. Po diskusii valné 

zhromaždenie hlasovaním schválilo uskutočnenie dvoch konferencií. Jarná konferencia v roku 

2025 bude venovaná téme Les v dejinách Spiša a jesenná konferencia Historici v začiatkoch 

spišskej historiografie. Členovia SDS zároveň rozhodli, že výbor pripraví jesennú exkurziu 

v roku 2025 na návrh M. Slivku do Zvolena a okolia. V roku 2026 môže byť ďalšou témou 

konferencie Vodná energia na Spiši – mlyny, hámre a elektrárne. 

V ďalšej časti sa pristúpilo k odovzdávaniu Ceny Ivana Chalupeckého za mimoriadny 

prínos pre historiografiu Spiša v roku 2022, udelenej doc. PhDr. Jozefovi Sulačekovi, CSc. in 

memoriam za dlhoročné zásluhy a trvalý prínos pre spišskú historiografiu. V krátkom 

príhovore pripomenul PhDr. Martin Furmanik, PhD. (ako navrhovateľ) celoživotné dielo 

laureáta. Diplom a medailu prevzala jeho manželka Anna Sulačeková a poďakovala za 

uznanie, ktorým bol jej manžel poctený. 

Minútou ticha si plénum uctilo pamiatku zosnulých členov, ktorí nás opustili 

začiatkom roka 2023. Potom tajomníčka spolku prečítala mená členov spolku, ktorí mali 

alebo budú mať  v roku 2023 životné jubileá a zaželala im do ďalších rokov veľa zdravia. Na 

návrh predsedu spolku za výbor SDS VZ jednomyseľne schválilo za čestného člena SDS doc. 

PhDr. Michala Slivku, CSc. za jeho prínos v oblasti archeológie na Spiši. Podpredseda spolku  

M. Soják predložil VZ návrh na schválenie za čestného predsedu doterajšieho predsedu SDS  

PhDr. Františka Žifčáka. Plénum jednomyseľne tento návrh schválilo. 

Členovia spolku tiež odsúhlasili vylúčenie 14 členov pre nezaplatenie členských 

poplatkov za posledných päť rokov, pričom sa štyria členovia zdržali hlasovania. Prítomní si 

mohli prevziať jubilejnú ročenku  Z minulosti Spiša XXX/2022. Predseda navrhol ponechať jej 

cenu na úrovni minulého roka  a plénum schválilo jej predajnú cenu opäť  pre nečlenov na 

10,- € a pre členov SDS 7,- €. Podpredseda M. Soják zároveň podal návrh na možné zvýšenie 

členských príspevkov. Po krátkej rozprave odsúhlasilo VZ zvýšenie členského príspevku od 

budúceho roku 2024 pre riadnych členov na 15,- € a pre podporujúcich členov na 8,- €. Traja 

členovia sa zdržali hlasovania a proti boli dvaja členovia. 

V diskusii vystúpil JUDr. Gabriel Lukáč, ktorý upozornil vedenie spolku na potrebu 

úprav stanov pri bode o zakladajúcich členoch, keďže zakladajúcim členom sa dnes môže stať 

ktorýkoľvek dlhoročný člen, ktorý zaplatí jednorazový vklad 200,- €. Pri založení spolku 

a vytváraní stanov bol údajne zakladajúci člen chápaný inak. Plénum zaviazalo výbor, aby  

aktualizoval stanovy SDS.  

Výsledky volieb funkcionárov, členov výboru a revíznej komisie na roky 2023 – 2026 

oznámil za volebnú a mandátovú komisiu Ing. Vladimír Chovanec. Konštatoval, že volieb sa 

zúčastnilo 73 členov spolku. Odovzdaných bolo 73 hlasovacích lístkov, z toho bolo 71 

platných a 2 boli neplatné. Za predsedu SDS bol na roky 2023 – 2026 zvolený Mgr. et Mgr. 

Vladimír Olejník, PhD, (71 hlasov), za podpredsedu PhDr. Marián Soják, PhD. (70 hlasov), 

za tajomníčku PhDr. Slávka Sámelová (70 hlasov) a za pokladníčku PhDr. Soňa Polláková 

(70 hlasov). Členmi výboru sa stali: Mgr. Erika Cintulová (56 hlasov), Ing. Dušan Bevilaqua, 

PhD. (53 hlasov), Mgr. Monika Bizoňová, PhD. (53 hlasov), PhDr. Milica Majeriková-

Molitoris, PhD. (52 hlasov), PhDr. Mária Novotná (44 hlasov), Dana Rosová (41 hlasov),  

Mgr. Ján Endrödi (38 hlasov). Za náhradníkov do výboru SDS boli zvolení: PhDr. Martin 

Furmanik, PhD. (36 hlasov) a PhDr. Zuzana Kollárová, PhD. (35 hlasov). Za revízorov 



hospodárenia boli zvolení: Ing. Ján Čarnogurský (66 hlasov), Ing. Peter Cenký (65 hlasov) 

a Mgr. Rastislav Mačura (61 hlasov). 

Na záver podujatia Ing. Eduard Pavlik za návrhovú komisiu prečítal znenie návrhu 

uznesenia pléna XXXI. valného zhromaždenia SDS. Valné zhromaždenie uznesenie 

jednomyseľne schválilo a je súčasťou tejto zápisnice. 

V Levoči 22. apríla 2023  

                                  Zapísala: PhDr. Slávka Sámelová, tajomníčka SDS 

          


